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 کنایه دانشجوي منتقد به روحاني در حضور رهبري 
سحر مهرابي دانشجوي منتقدي كه در حضور رهبري سخن 
گفت در توئيتي با اش��اره به محور س��خنان خود در حضور 
رهبري و مقايس��ه آن با رفتار روحاني گفت: دانشجوياني كه 
ش��ب و روز براي پيروزي آقاي روحاني تلاش كردند، حتي 

مجال سخنراني در برابر رئيس جمهور را نيافتند. 
دس��ت مريزاد آقاي رئيس جمهور، بزمتان ارزاني همانان كه از حرف هايش��ان 

خوشتان مي آيد. 
لازم به ذكر است هنوز رئيس جمهور مراسم افطاري با دانشجويان براي شنيدن 

سخنان آنان نداشته است. 
--------------------------------------------------------

  از هشتگ اوج دموکراسي تا دليلي براي بسته بودن فضا
سخنان سحر مهرابي نماينده مديران  مسئول در شوراي مركزي ناظر بر نشريات 
دانشگاهي در حضور رهبري بازتاب گسترده اي ميان طيف هاي مختلف يافته 

است. 
محسن عموشاهي از فعالان اصلاح طلب نوشته است: سحر مهرابي حرف هايي 
زد كه خيلي از ما ذوق زده ش��ديم، او از حصر غيرقانوني گفت، از اجراي بدون 
تنازل قانون اساسي گفت، از تبعيض وحقوق شهروندي گفت اما آيا گفتن اينها 

نشانه دموكراسي است؟
 من فكر مي كنم اين حجم ذوق زدگي براي گفتن اين بديهيات، دليل محكمي 

بر بسته بودن فضا و نبود دموكراسي است. 
برخ��لاف اين نگاه  اما برخ��ي ديگر نظر متفاوت��ي در مورد س��خنان اين فعال 

دانشجويي در حضور رهبري داشته اند. 
محمد صالح مفتاح، مدير مس��ئول پايگاه خبري)اصولگرا( مفتاح نوشته است: 
الحمدلله كه امسال هم مثل هميشه دانشجويان بانشاط و بي تعارف حرف زدند. 
مي دانم كه رهبري هم از اين جلس��ه به دليل همين رك گويي ها خوشش��ان 

مي آيد!
كاربري با عنوان »از تبار ياس« نوش��ت: ادعا مي كنند ديكتاتورس��ت، هشتگ 
مي زنند )آقا خوششان بيايد(، اما امشب نماينده دانشجويشان هر چه مي خواست 
حرف هاي خلاف واقع زد آن هم در كجا در بيت رهبري، اين چه ديكتاتوريست 

كه اينچنين آزادي بيان داريد در محضرش؟
حسين دليريان از خبرگزاري تسنيم نوشته است: امشب سحر مهرابي نماينده 
مديران نشريات دانش��جويي مقابل رهبر انقلاب در ديدار دانشجويان، خيلي 
صريح نظراتش رو گفت و رهبري هم به صحبتاي ايشون گوش كردن. فارغ از 
اينكه حرفاي اين خانم غلط بوده يا درست، اين حقيقتاً اوج دموكراسي است، در 

مقابل كدام رهبر جهان مي توان اينقدر صريح صحبت كرد؟
--------------------------------------------------------

  ذوق زده نشوید، شنيدن این نقدها تازگي نداشت
كبري آسوپار هم توئيت كرد: صحبت هاي س��حر مهرابي جديد نيست، كمي 
صراحت بيشتر دارد كه لابد اگر مي دانس��ت رهبر متن مكتوب را براي مطالعه 
مي گيرند، به جاي اين تندي ها مستدلش مي ساخت و به جريان همفكرش نزد 

رهبري وزن مي داد. 
برخورد رهبري هم در گرفتن متن و در واقع تحويل گرفتن انتقاد جديد نيست. 

اين بار به چشم آمده است. 
--------------------------------------------------------

  اقتصاد مقاومتي منحصر به ایران نيست
موضوع مقاوم شدن اقتصادها به عناوين مختلف در جهان و 
ادبيات علمي مطرح بوده و در سال  هاي اخير بيشتر شده است 
و به دليل همين ادبيات، اگرچه قرابت  هايي با اقتصاد مقاومتي 

دارد ولي قطعاً عين آن نيست. 
محس��ن رضايي دبير مجمع تش��خيص مصلح��ت نظام پس��تي را در صفحه 
اينس��تاگرامش به اشتراك گذاش��ت و به اجراي مقاوم ش��دن اقتصاد در تمام 

كشور هاي منطقه اشاره كرد. 
رضايي نوشت: پول تركيه بخش زيادي از ارزش خود را از دست داد، درحالي كه 
تركيه نه تحريم است، نه در تهديد و حتي عضو ناتو نيز هست. كاهش ناگهاني 
ارزش لير تركيه نشان داد كه وابس��ته كردن اقتصاد به سرمايه خارجي چگونه 
ممكن است فرمان اقتصاد يك كشور را از دست دولتمردان آن بيرون بياورد و 
خطر ساز شود. مقاوم سازي اقتصاد مختص ايران نيست. همه كشورهاي منطقه 

به اين سياست نياز دارند.

عضو کميسيون حقوقی مجلس:

نهال 2ساله برجام براي ما ميوه نداد
عض�و کميس�يون قضایی مجل�س گف�ت: خ�روج امری�كا از برجام و 
بدعهدي هاي طرف امریكایي نعمتي براي ما بود تا مس�ئولان ما از این 
موضوع پند بگيرند و براي حل مشكلات بر توان داخلي تكيه داشته باشند. 
محمدعلي پورمختار نماينده مردم بهار و كبودرآهنگ در مجلس ش��وراي 
اسلامي در گفت وگو با فارس گفت: نگاهي كه برجام داشت اين بود كه منتظر 
باشيم و ببينيم كش��ورهاي ديگر براي اقتصاد ما چه كاري مي كنند و همه 
دست روي دست گذاشتند تا بركات برجام باريدن بگيرد و نتايج آن برداشت 

شود، اما نهال دوساله برجام براي ما ميوه نداد و خشكيد. 
وي افزود: ع��وارض منفي برجام براي م��ا اين بود كه با رفت��اري كه برخي 
دولتمردان داش��تند و همه چيز را به برجام احاله مي دادند، باعث رخوت و 
سستي در فضاي كسب وكار و بخش اقتصادي كش��ور شدند و نگاه شان به 
اين بود كه كشورهاي ديگر از قبل اجراي برجام چه لطفي به اقتصاد كشور 
مي كنند و همين موضوع باعث شد تا ما در عرصه اقتصادي ضعيف تر شويم 
و حتي اقتصاد مقاومتي كه رهبر معظم انقلاب بارها بر آن تأكيد داش��تند، 

كنار گذاشته شد. 
عضو كميس��يون حقوقی و قضايی مجلس اظهار داشت: همين روش باعث 
شد تا ما شاهد واردات كالاهاي بي كيفيت خارجي به داخل كشور باشيم و 
همين مسئله توليد ما را هم به محاق فرو برد و نتايج آن هم افزايش بيكاري، 
تعطيل شدن پشت س��رهم كارخانجات و كارگاه ها بود و با اين وضعيت هم 
هرمقدار پول تزريق شود و بودجه اختصاص داده شود، بخش توليد از رمق 
افتاده است و لازمه رفع اين معضل اين اس��ت كه كارويژه اي را دولت براي 
برون رفت از اين وضعيت تعريف كند و از توان نخبگان و دانشمندان در اين 

باره استفاده كند. 
پورمختار خاطرنش��ان كرد: من در همين رابطه پيش��نهاد اتي را به وزراي 
اقتصادي داده ام، اما اين گونه به نظر مي آيد ك��ه جديتي در پيگيري كارها 

در اين باره ندارند. 
وي افزود: ما در نهادهاي مختلف مراكزي را به اسم استفاده از توان نخبگان 
براي امر توليد داريم، اما اين ظاهر امر است و در عمل كاري انجام نمي شود 
و اگر فرد نخبه اي هم بخواهد كاري انجام دهد، با التماس و سركج كردن به 
دنبال مبلغي وام بوده كه آن هم با هزار زحمت بعضاً به اين افراد پرداخت شده 

و بعضاً هم پرداخت نشده است. 
عضو كميسيون قضايی مجلس اظهار داشت: لازم است تا رئيس جمهور يك 
سازمان قوي را زيرنظر خود براي اس��تفاده از توان نخبگان راه اندازي كند و 
اعتباري را ه��م از همين بودجه هايي كه همين طوري پرداخت مي ش��ود و 
معلوم نيست چه نتيجه اي دارد، براي اين بخش اختصاص دهد و من مطمئن 
هستم نخبگان ما در عرض يك سال اقتصاد ما را در حوزه هاي مختلف شكوفا 

خواهند كرد. 
پورمخت��ار در پايان گف��ت: نقض برج��ام و خ��روج امريكا از اي��ن توافق و 
بدعهدي هاي اروپايي ها كه براي ما البته روشن هم است و ما نبايد خودمان 
را معطل آن كنيم، به گونه اي نعمتي براي ماست تا مسئولان مان هوشيارتر 
شوند و از آن پند بگيرند و به توان ملت تكيه كنند؛ چراكه مردم هستند كه 

مي توانند هم مشكلات را هم تحمل كنند و هم با تدبير آنها را حل كنند. 

»همين ط�ور ک�ه آق�اي رئيس جمه�ور گفتند 
واقع�اً امریكایي ه�ا در ای�ن قضيه)برج�ام( از 
لحاظ اخلاقي، از لح�اظ حقوقي، از لحاظ آبروي 
سياس�ي در دنيا شكس�ت خوردند. خ�ب بله، 
امریكا بي آبرو ش�د؛ این یك واقعيتي اس�ت و 
در این تردیدي نيس�ت اما م�ن مي خواهم این 
را مطرح کنم که آیا ما مذاکره را ش�روع کردیم 
براي اینكه امریكا بي آبرو بشود؟ هدف مذاکره  
ما این بود؟ ما مذاکره را شروع کردیم براي اینكه 
تحریم ها برداشته بشود و شما ملاحظه مي کنيد 
ک�ه بس�ياري  از تحریم ها برداش�ته نش�ده...« 
این بخش�ي از س�خنان مقام معظم رهبري در 
دیدار با کارگزاران و مس�ئولان نظ�ام در هفته 
گذشته اس�ت که طي آن ایشان تلاش مي کنند 
از انحراف افكار عمومي به واس�طه دادن آدرس 
غلط جماعتي در داخل کشور جلوگيري نمایند. 
آدرس غلط مورد اشاره حائز ويژگي هايی است نظير 
آنكه اهداف اوليه و اصلي طرف ايراني در مذاكرات 
هسته اي مورد فراموش��ي قرار گرفته و به جاي آن 
عبارات و كلماتي به عنوان دستاورد براي مذاكرات 
هسته اي ذكر شود كه هيچ نسبتي با منافع ملي و 
مطالبات اقتصادي مردم ندارد نظير اينكه » برجام 
سايه جنگ را از روي كش��ور حذف كرد«، » توافق 
هسته اي توانست حق غني سازي را براي كشور به 
ارمغان بياورد«و »يا اينكه خ��روج امريكا از برجام 
باعث بي آبرويی اين كش��ور در س��طح بين المللي 
شد.«  آدرس غلط ديگري كه امروز تلاش مي شود 
جامعه به واس��طه آن دچار انحراف در »تشخيص 
و تصميم گيري« شود اين مس��ئله است كه اروپا با 
امريكا متمايز و قابل اعتماد مي باشد، مي توان منافع 
ملي را با توسعه همكاري ها با اروپايي ها تأمين كرد. 
اين هم يكي ديگر از دسيسه هاي جرياني است كه 
پيش از امضاي برجام بر اساس تئوري »توافق به هر 
قيمتي« اقدامات خود را پايه گذاري مي كرد، امروز 
بر اس��اس »حفظ برجام به هرقيمتي« در تلاش 
اس��ت تا بدون حضور امريكا و تنها با كش��ورهاي 
اروپايي برجام را ادامه دهد، آن هم در شرايطي كه 
اروپايي ها از تحقق كف خواسته هاي ايران ناتوان 

خواهند بود. 
  عادي سازي روابط اقتصادي از رؤیا تا واقعيت

يكي از اهداف اصلي توافق هسته اي»توسعه روابط 
اقتصادي ميان ايران و كش��ورهاي غربي« بود كه 
چنين هدفي همچنان محقق نش��ده است چراكه 
امريكا – اروپا تاكنون اراده اي براي اجراي تعهدات 

خود نداشته اند و پس از خروج امريكا از برجام همه 
توجهات به سمت كشورهاي اروپايي جهت اجراي 
تعهدات بر زمين مانده اس��ت. جماعت مورد اشاره 
حتي بعد از خروج امريكا از برجام نيز اقدامات قابل 
توجهي صورت نداده اند و به جاي تلاش براي اخذ 
تعهدات قابل اج��را از اروپايي ها، تلاش مي كنند تا 
اميدهاي اجتماعي به برجام را اي��ن بار با اغراق در 
مورد تعهدات شفاهي اخير اروپا صورت پذير كنند 
آن هم در حال��ي كه اروپا براي زن��ده كردن برجام 

مسير پرچالشي را در پيش رو خواهد داشت. 
رهبر معظم انقلاب در همين ديدار و در پاس��خ به 
اين آدرس غلط كه طرف ايراني توانسته ميان اروپا 
و امريكا ش��كاف ايجاد كند نيز مي فرمايند: »گفته 
مي ش��ود مثلًا بين اروپا و امريكا ش��كاف به  وجود 
آمد، خب بله، ممكن اس��ت يك ش��كاف ظاهري  
كم اهميتي هم بينش��ان ]به  وجود آمده[، لكن ما 
براي اين مذاكره نكرديم. ما مگر مذاكره كرديم كه 
بين امريكا و اروپا شكراب به  وجود بيايد؟ ما مذاكره 

كرديم كه تحريم برطرف بشود؛ شروع مذاكره براي 
اين بود، ادامه  مذاكره براي اين بود و اين بايد تأمين 
بشود؛ اگر اين تأمين نشد، بقيه  چيزهايي كه حاصل 
شده، ارزش زيادي را نخواهد داشت و عرض كردم 
كه ]اروپايي ها[ مخالفت هم نمي كنند؛ اروپايي ها 
دنبال امريكا حركت مي كنن��د، به همديگر كمك 

هم مي كنند...« 
سفيدنمايي اروپا در حالي يكي از مهم ترين اهداف 
مي باشد كه اين پرسش مطرح مي شود كه آيا اروپا 
مي تواند از منافع خود با ايران در مقابل اروپا دفاع و 
در مقابل سياست هاي امريكا ايستادگي كند؟ بعد 
از روز امض��اي برجام تا امروز گشايش��ي در زمينه 
س��رمايه گذاري خارجي روي نداده اس��ت و دليل 
اصلي اين مس��ئله هم ع��دم امكان نق��ل و انتقال 
پول و همچنين ترس شركت ها از بازگشت مجدد 
تحريم ها بود. پس از تكيه ترامپ به كاخ سفيد اين 
روند شدت بيش��تري به خود گرفت چراكه وي از 
زمان مب��ارزات انتخاباتي و حتي پ��س از پيروزي 

به عنوان رئيس جمهور امريكا باره��ا گفته بود كه 
اين كش��ور برجام را به هم خواهد زد و اين مسئله 
ترس ش��ركت هاي اروپايي در همكاري با ايران را 
تشديد مي كرد كمااينكه چنين مسئله اي در عمل 
نيز صورت خارجي به خود گرفت و امروز بسياري 
از شركت هاي اروپايي ترجيح داده اند روابط خود با 
طرف ايراني را لغو يا حداقل تعليق كنند. مش��كل 
مورد اشاره تنها در حوزه سرمايه گذاري نيست و در 
ساير حوزه ها از جمله مراودات بانكي، تجاري همين 
روند صورت گرفته است آن هم در حالي كه از عوايد 
برجام براي اروپايي ها رشد 379 درصدي صادرات به 
ايران بود. اين مسئله نشان مي دهد اروپايي ها نگران 
هدررفت منافع اقتصادي خود در ايران هستند و به 
همين دليل تلاش مي كنند تا با خريد زمان، طرف 
ايراني را با وعده هاي ش��فاهي و غير قابل وصول، از 
برچيده شدن برجام جلوگيري كنند. از سوي ديگر 
حجم تجارت اروپايي ها با امريكا بس��يار بيش��تر از 
درآمد فعاليت در ايران مي باشد كمااينكه همانطور 

كه اشاره ش��د از روز خروج امريكا از برجام تاكنون 
حدود 20 ش��ركت بزرگ اروپايي تعاملات خود با 

ايران را لغو يا حداقل به حالت تعليق درآورده اند. 
  تفاخر به قراردادهایي که فاقد دستاورد بودند

در حالي آدرس غلط براي انحراف افكار عمومي از 
اهداف اوليه برجام همچنان مورد وثوق يك جريان 
داخلي اس��ت كه در برهه ای از مذاكرات في مابين 
ايران با غ��رب و ش��ركت هاي غربي )ك��ه با هدف 
جلوگيري از ورشكس��تگي وادار به ايج��اد ارتباط 
اقتصادي باايران شدند(مورد تفاخر بودند، به طوري 
كه امضاي قراردادهايي نظير توتال دس��تاوردهاي 
برجام معرفي ش��د، آن هم درحالي است كه خود 
شركت هاي ايراني مي توانستند به جاي توتال فاز11 
را توسعه دهند و نيازي نبود كه اجراي آن با هدف 
دعوت از ش��ركت هاي خارجي پنج سال به تعويق 
بيفتد و جالب آنكه پيش تر ف��از 12 پارس جنوبي 
كه حجم توسعه آن معادل 3 فاز معمولي بود توسط 
شركت پتروپارس ايران با موفقيت اجرا شده است. 
اين مسئله نشان مي داد ظرفيت داخلي براي اجراي 
اين قرارداد وجود داش��ت، اما اصرار بر اين بود كه 
خارجي ها در آن ورود كنند. ب��ه همين دليل بايد 
اصلي ترين نقطه ضعف برجام را نگاه صرف به خارج 
و عدم تقويت بنيان توليد داخل دانس��ت. به بيان 
بهتر، ضعف ايران در اجراي برج��ام اين بود كه به 
جاي توسعه متوازن توليد داخل در كنار دعوت از 
خارجي ها، با غفلت از تكيه بر توان داخلي، ايران را 

به شدت نيازمند خارجي ها نشان داد. 
  ضرورت عبرت آموزي

آنچه مهم مي نمايد اين مس��ئله اس��ت ك��ه بايد 
تلاش ش��ود به جاي آدرس غلط به جامعه ايراني، 
ش��فاف و صريح دس��تاوردهاي مهم و به دس��ت 
آمده برجام نظير»غير قاب��ل اعتماد بودن امريكا«، 
»همپوشاني و همذات پنداري اروپا با امريكا در هر 
ش��رايط و موقعيتي« و» ضرورت اتكا به توانمندي 
و ظرفيت هاي داخلي به جاي تكي��ه بر وعده هاي 
ش��فاهي غربي ها« جهت جلوگي��ري از هدررفت 
فراگيرتر منابع و سرمايه هاي كشور و در تريبون هاي 
مختلف ابراز كنن��د. معظم له ني��ز در ديدار مورد 
اش��اره به همين بخش از مس��ئله تأكيد دارند كه 
بايد از اش��تباهات صورت گرفت��ه در برجام عبرت 
بگيري��م: »اگ��ر از تجربه ها درس نگرفتي��م، قطعاً 
ضرر خواهيم كرد. بايد تجربه ها را در مقابل چشم 
خودمان بگذاريم، ملاحظه كنيم و از اين تجربه ها 

درس بگيريم.« 

از اولویت سازي برجامي تا آدرس غلط به افكار عمومي

توسعه روابط  با غرب از رؤيا تا واقعيت

دبي�ر س�تاد بزرگداش�ت رحل�ت حض�رت 
ام�ام)ره( در نشس�تي خبري، ضمن س�خناني 
در م�ورد راه و من�ش ام�ام و ل�زوم اطاع�ت 
از رهب�ري، جزئيات مراس�م بيس�ت و نهمين 
س�الگرد رحلت ام�ام خميني را تش�ریح کرد. 
به گزارش مهر، محمدعلي انصاري صبح سه شنبه 
در نشست خبري با اشاره به اينكه 1۴ خرداد امسال 
با سالروز ضربت خوردن مولا علي)ع( همزمان است، 
گفت: امام)ره( آنقدر بلند مرتبه و با انديشه متعالي 
بودند ك��ه ما همه دس��تاوردهاي بزرگ خ��ود را از 
پنجره اي مي بينيم كه نور ايشان از آن مي تابد اما اوج 
افتخار و غرور امام اين است كه ما نهضت ايشان را با 
شاخص مكتب اميرالمؤمنين)ع( مي سنجيم. ميان 
حضرت علي)ع( و دوران زمامداري و شخصيت ايشان 
و حوادث آن دوران با شخصيت امام و نهضت و انقلاب 

اسلامي، شباهت هاي زيادي وجود دارد. 
دبير س��تاد بزرگداش��ت رحلت حضرت ام��ام)ره( 
افزود: حضرت علي)ع( مرد ايمان، نماز، ش��جاعت، 
عدالت، ايثار، مردمداري و مداراي با دشمن، وحدت 
و يك رنگي، هم در اوج اقتدار و هم در اوج غربت بود. 
امام)ره( هم يك شيعه كامل در قامت رهبري استوار، 
سياستمدار مسلط به زمان، دين سالاري مردم  مدار 
و دشمن شناس و صف شكن بود. فرياد رساي امام، 

همان فرياد رساي علي)ع( در مقابله با ظلم بود. 
انصاري تأكيد كرد: امريكا، اسرائيل، ارتجاع منطقه و 
سلطنت طلبان، همگي يك چيز را طلب مي كنند و 
آن، خاموش كردن صداي انقلاب، امام و ملت بزرگ 
ايران اس��ت. خاموش ش��دن صداي امام، به معناي 

خاموش ش��دن صداي اسلام حس��يني و علوي در 
عصر حاضر است. 

 کس�ي القا نكند دیگران در پ�ي امام بدلي 
هستند

دبير ستاد بزرگداشت رحلت حضرت امام )ره( افزود: 
رهبر معظم انقلاب فرمودند كه امام )ره( همتا ندارد، 
برخي به غلط القا نكنند كه ديگران در پي امام بدلي 
هستند و ديگران مي خواهند مانند امام، امام ديگري 
بتراشند. اين حرف ها و تعبيرها اهانت به امام است. 

انصاري گفت: رهبر بزرگوار ما مي فرمايند كه بدون 
نام و نش��ان امام، هيچ چيزي و هيچ هدفي از ما در 
دنيا رسميت پيدا نمي كند. خط روشن امام، اطاعت 
بي قيد و بي چون و چرا از رهبري است. خط روشن 
امام، حفظ وحدت، اعتقاد به نصرت الهي و ايستادگي 
در برابر اس��تكبار اس��ت. بايد عينك هاي بدلي كه 
يكي را سفيد و ديگري را س��ياه مي بيند از چشمان 

خود برداريم. 
 لغو قرارداد برجام

 دقيقاً مانند پاره کردن قرارداد الجزایر است
وي با اشاره به دش��منان نظام گفت: اسرائيل با چه 
دولت ها و حكومت هايي دست برادري داده است؟ 
ارتجاع منطقه، اين س��رمايه هاي ملت مظلوم خود 
را صرف چه كارهايي مي كند؟ امريكا به سردمداري 
يك انسان احمق و كوته فكري، همه پايه هاي عزت 
ملت ها را شكسته و همه قوانين بين المللي را ناديده 

گرفته است.  
دبير ستاد بزرگداشت رحلت حضرت امام)ره( تأكيد 
كرد: ترامپ با كمال وقاحت، توافق هاي بين المللي را 

پاره مي كند. لغو قرارداد برجام، دقيقاً مانند پاره كردن 
قرارداد الجزاير اس��ت كه ما از صدام سراغ داشتيم. 
ترامپ در تحليل و نقد دولتمردان امريكا مي گويد، 
ما اشتباه بزرگي مرتكب ش��ديم و عراق را در سيني 
نقره اي به ايران تقديم كرديم. اما ما مي گوييم عراق 
برادر ماست و ما در كنار عراق هستيم. ما به خاك و 
قدرت عراق و مردم اين كشور چشم طمع نداريم اما 
مي دانيم كه مردم آزاده عراق امريكا و اذنابش را قبول 

نخواهند كرد. 
انصاري اظهار داشت: ما به ترامپ و امريكا مي گوييم 
كه شما مراقب باشيد و در سيني طلايي، عربستان و 
يمن و همه منطقه را به ما تحويل ندهيد. ما به خوبي 
شرايط خود و قدرت تصميم گيري رهبرمان با اتكا به 

قدرت لايزال مردم را درك مي كنيم. 
 مبارزه و دش�مني با امریكا هميش�ه وجود 

خواهد داشت
وي گفت: ب��ه رقبايم��ان و به جناح هاي سياس��ي 
مي گوييم كه امروز، زبان دشمني ها، كينه ورزي ها 
و زخم زبان زدن ها و تضعيف يكديگر را بايد در كام 
كشيد. بايد ملت را از آن تصويري كه دشمنان براي او 
ساخته اند و دورنمايي كه در خواب براي آنها ديده اند، 
بيدار كنيم و بگويي��م كه ما در اوج ع��زت و افتخار 
هس��تيم. ما از مبارزه با ظلم و ستم كوتاه نمي آييم. 
ممكن است روش مبارزه ما حسيني)ع( يا حسني)ع( 
و نرمش قهرمانانه باشد اما مبارزه و دشمني با امريكا 
و استكبار هميشه وجود خواهد داشت. عظمت اين 

ملت تحت هيچ شرايطي خدشه بردار نيست. 
 لغو سخنراني روحاني و سيدحسن خميني

دبير س��تاد بزرگداش��ت امام با اش��اره به جزئيات 
مراسم روز 1۴ خرداد و با بيان اينكه حسن روحاني 
و سيدحس��ن خميني براي مراعات حال روزه داران 
امسال در مراسم سالگرد س��خنراني ندارند، گفت: 
مراسم اصلي ما در روز 1۴ خرداد از ساعت 17:30 در 
جوار حرم امام)ره( با حضور همه شخصيت هاي عالي 
رتبه نظام، سفراي كشورهاي اسلامي و شخصيت هاي 
خارجي كه در ايران حضور دارند، برگزار خواهد شد 
و در پايان مراسم، رهبر معظم انقلاب به ايراد سخن 

مي پردازند. 
 انصاري گفت: براي اينكه مراس��م را باشكوه برگزار 
كنيم، سه كميته اصلي را به فعاليت هاي تخصصي 
خود مأمور كردي��م. يكي از اين كميت��ه ها، كميته 
امني��ت و ترافيك اس��ت. با توجه به سياس��ت هاي 
خصمانه امريكا و اس��رائيل و داع��ش، اين كميته با 
مسئوليت وزير كش��ور و رسميت همه دستگاه هاي 
اطلاعات��ي و امنيتي كش��ور، از مدت ه��ا قبل فعال 

بوده است. 
وي اضاف��ه كرد: كميت��ه بعدي، كميت��ه اجرائيات 
مراس��م اس��ت. حمل و نقل 270هزار زائر نيازمند 
هماهنگي ها و ترابري هاي لازم است كه اين كار انجام 
ش��ده اس��ت. بالغ بر 2 هزار اتوبوس و دهها دستگاه 
ون و ماش��ين هاي برقي براي ارائه سرويس به مردم 
در پهنه حرم ام��ام، در روز 1۴ خرداد آماده اس��ت. 
همچنين30هزار نيروي بسيجي و ارگاني در اين روز، 

در خدمت مردم خواهند بود. 

جانش�ين فرمانده کل س�پاه تأکيد کرد: هيچ ک�س نمي تواند 
قدرت  موشكي ما را نابود کند و اگر مي ترسند به پناهگاه بروند. 
به گزارش فارس، سردار حسين سلامي جانشين فرمانده كل سپاه 
در مراسم افتتاح مسجد امام حس��ن)ع( دانشگاه افسري و تربيت 
پاسدار امام حسين)ع( با بيان اينكه شهدا براي دفاع از كشور و حريم 
ولايت و امامت جان خود را فدا كردند، گفت: جوانان ما به پيروي از 
شهدا لباس جهاد پوشيدند تا بر تن ملت ما لباس عزت بپوشانند.  
وي با اشاره به سخنان رهبر معظم انقلاب تصريح كرد: سپاه مثل 
مسجدي است كه از ابتدا بر ذات تقوا بنا شده است. تاسيس سپاه 
معجزه ذهن الهي امام خميني ب��ود و در زمان رهبر معظم انقلاب 
اسلامي شكوفا شد و تاثير و قدرتش در افق هاي دوردست شرق و 

غرب عالم ديده شد. 
سلامي در ادامه با اشاره به جنگ تحميلي گفت: دشمنان به داخل 
مرزهاي ما نفوذ كرده و همه جهان عليه ملت ما بسيج شدند، اين 
ملت تاريخ سختي را پشت سر گذاشت اما سختي ها با شيريني تمام 

ش��د. وي ادامه داد: حالا ببينيد جنگ چه ش��د و دشمنان ما كجا 
هستند، در اين كشور از اسلام دفاع شد، ايمان جان گرفت، زنان به 
حجاب بازگشتند و جوانان به مساجد برگشتند و روح جهاد به ملت 
دميده شد و جايي كه تسلط قدرت هاي شيطاني بود به ميدان جهاد 

تبديل شد و شهادت براي جوانان آرزو شد. 
جانشين فرمانده كل س��پاه افزود: دش��منان آمده بودند تا ما را از 
جغرافياي عالم محو كنند اما مي بينند جغرافيايي از قدرت شكل 
گرفته و همه در مقابلشان ايستاده اند و در بلاد اسلامي قدرت مانور 
ندارند.  سلامي با اشاره به اقدامات گروه هاي تروريستي در سوريه و 
تشكيل داعش توسط امريكايي ها گفت: آنها به سوريه حمله مي كنند 
اما سياست هايشان متلاشي مي شود يا به پايگاهي حمله مي كنند اما 

چند روز بعد سرزمين هاي اشغالي به آتش كشيده مي شود. 
 وي افزود: در حالي كه ترامپ از برجام خارج مي شود و فكر مي كند 
كار بزرگي كرده روز بعدش سرزمين هاي اشغالي به آتش كشيده 
مي ش��ود. اين واقعيت رخ داده اس��ت، بماند كه برخي امروز سعي 

مي كنند يأس را در جامعه پخش كنند، اما جامعه ما شبيه كشورهاي 
تحريم شده نيست. 

جانشين فرمانده كل سپاه با اش��اره به برخي مشكلات اقتصادي 
در كشور اظهار داشت: اگر ما مش��كل اقتصادي داريم مشكل آنها 
بيشتر از ماست، فرانسه كه يك كشور مدرن غربي است در روزهاي 
گذش��ته ش��اهد خبرهاي زيادي بود. در امريكا ۴1 ميليون انسان 
گرسنه هستند اما آيا در كشور هم چنين است؟  وي افزود: در كشور 
ما مشكل هست اما مي دانيم كه نبايد به دشمن تكيه كرد، پس هر 
چه زمان گذشته شجره س��پاه قدرت گرفته و امروز به درجه اي از 
قدرت رس��يده كه وزير خارجه امريكا در 12 شرط مي گويد ايران 
بايد به حضور خود در منطقه پايان دهد، اين يعني آنها نمي توانند 
چنين كاري كنند و از ما مي خواهند خودمان اين كار را انجام دهيم.  
سلامي تصريح كرد: آنها فكر مي كنند ايران بايد توسعه موشكي خود 
را خاتمه دهد اما چون نمي توانند ما را مجبور كنند از ما مي خواهند 

خودمان چنين كاري كنيم. 

وي ادامه داد: آنها در حالي كه كش��ور 
را تحريم مي كنند تص��ور اين را دارند 
كه ايران خود را خلع س��لاح مي كند 
در حالي كه امروز قدرت و نظام ايران 
بخش هايي از جامعه اسلامي را تحت 
تاثير ق��رار داده، آنها تص��ور مي كنند 
ايران اين قدرت و حضور و نفوذ را كنار 
مي گذارد، ام��ا نمي دانند كه اين نفوذ 

فيزيكي نيست بلكه باور اسلام اس��ت و اين نفوذ وجود دارد و هيچ 
كس نمي تواند آن را از بين ببرد و فقط مي توانند در برابر گسترش 

آن تسليم باشند. 
جانش��ين فرمانده كل س��پاه در پايان با تأكيد بر اينكه هيچ كس 
نمي تواند قدرت  موشكي ما را نابود كند و اگر مي ترسند به پناهگاه 
بروند، گفت : حداكثر كار آنها تحريم كردن است اما ايران غني است و 

تحريم پذير نيست، ايران قوي است پس خواب آشفته نبينند. 

دبير ستاد بزرگداشت رحلت حضرت امام در نشست خبري:

خط روشن امام، اطاعت بي قيد و بي چون و چرا از رهبري است

سردار سلامی: ایران قوی است؛ دشمنان خواب آشفته نبينند

    ويژه

    دفاعي

   گزارش


